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 שרגא וילק -מאגף המשק והכלכלה

מחוזית של הועדת ההשכרות  לאחרונה נתקלו מספר קיבוצים בקשיים רבים שהערימה

רשות מקרקעי ישראל על חידוש חוזה שכירות עונתי, עד כדי אי חידוש החוזה על חלק 

והעברתה לגורמים אחרים. מדובר  ,נים ארוכותמהקרקע "הזמנית" אותה עיבד הקיבוץ ש

בקרקעות אשר אינן כלולות במשבצת הקבע של הקיבוץ, ואשר מושכרות בחוזים קצרי 

מקרים אלו גררו איתם דיון מקצועי ותקשורתי בשאלת עתידן של הקרקעות  טווח.

ת ומעוגנת בהחלט ,נה בדרך של נחלהככלל, מסירת קרקע חקלאית שאי הזמניות והזכויות הנגזרות מעיבודן לאורך השנים.

בשנים האחרונות חל שינוי פרוצדורלי  .תההחלטה מייחסת משקל משמעותי להמלצת שר החקלאו. מועצת מקרקעי ישראל 

לעקוב באופן   כלכלה לקיבוצים:המשק וההמלצות אגף  יתר בינתייםהקפדה וחידוד נהלים,  מגמות של הקשחה לצד

להגיש בקשה ; וזים "הזמניים". רצוי לקבוע נוהל מעקב מסודר כדי למנוע תקלות ושכחהאקטיבי אחר מועדי פקיעת הח

להקפיד על הגשת ; מסודרת למחוז הרלוונטי ברמ"י להארכת החוזה הזמני כחצי שנה לפני פקיעת חוזה ההשכרה הקיים.

המחוז של משרד החקלאות לפנות במקביל לנציגי ;  בקשה מסודרת על פי הנהלים לרבות קבלת חותמת נתקבל מרמ"י.

 העברנו את ההנחיות להנהלות הקיבוצים.  בבקשה למתן המלצה לוועדת ההשכרות.
 

 ניר עציון -בחאן יותםפורום מזכירים 

מדווחת רותם שכטר בניר עציון.  השבועהתקיים  פורום מזכירים

שמענו מניר  , שםפתחנו את היום בחאן יותם)מנהלת אגף חברה(: 

קים שלזכרו הוקם המקום, על ההחלטה להתם ז"ל מלמד אביו של יו

מפעל הנצחה חי ומחייה, טוב  –יד ליותם ברוח אישיותו הנפלאה 

 150-של למעלה מ בהתנדבות מלאההמקום פועל  ומטיב, ערכי ומאחד.

. ב'חאן יותם' עזרה כספית ממוסדות המדינהכל וללא  )!( איש ואישה

ילידים לום חותנים נ -ים": "נחלכגון מיזמים חברתיים רבים קיימים

 –"שכנים"  ; אישית עם קשישים מהאזור תפעילות התנדבותי –יסודות" ; " זולתיולעצמי לחריות א -"אלול" ; יוחדיםמ

)מנהל ניר וארנון רוזמרין ועוד. גמ"ח חלוקת אוכל בימי שישי לנזקקים מהאזור. 

לת ניר עציון. התייחסו לשיתופי הפעולה בין החאן לקהיהקהילה בניר עציון( 

חיבורים הלהעמיק את  מתוך מטרה תיתהתנועהעבודה בהמשך עסקנו בתוכנית 

 –הדיון התקיים בהשתתפות הפעילים בתנועה : אמיתי . התנועה לקיבוצים בין

מעורבות חברתית, ש.ש וביטחון, –צמ"ד, יצחק קרליבך –מזכ"ל , מורדי שבט 

מעורבות חברתית, תרבות ורוח.  -חינוך ודור צעיר. ריבה פריד -לימור ספראי 

עסקנו בקשר, בציפיות, בשאלת הזהות והרלוונטיות של  אגף חברה.רותם,  –ואני 

רות יל מול האתגרים והגזאאת כוח היחד  להגדילובבקשה לקיבוצים התנועה 

 דיון פתוח ומשתף אנו מודים עלזכינו לקבל הערות, תיקונים חידודים, דיוקים וכיוונים נוספים.  בחקלאות ובהתיישבות.

 לערכי התנועה ולהמשכיותה. תודה לארנון רוזמרין ולניר מלמד על אירוח הפורום.      ועל החיבור



 מטה עם מטה  ימפגש

ועין הנצי"ב  ת טירת צביוהשבוע נפגשנו חברי המזכירות הפעילה עם הנהג

פתחנו . מדווחת רותם שכטר )אגף חברה(: מטה עם מטהבמסגרת מפגשי 

אתגר ולבית יסאתוך התייחסות לצמיחה ולבניה המ טירת צבי שטחיבסיור ב

להתפתחות היישוב. פגשנו מנהיגות  ותמותאמהתשתיות שאינן שיפור 

יו"ר קהילה, תמיר אשל  –)יעל ברקן דולב  מית, מקומית ברובהאצעירה ודינ

 –מרכז משק. ירוס  -מנהל קהילה, יובל דולב  –מנהל חברתי, יעקב אשר  –

 אשר סקרה בפנינו את הנתונים הדמוגרפים והתפלגות הקהילה ,יו"ר עסקי(

, היישוב הגדול במוא"ז י"בלידה עד ילדים מ 360 -מתוכם כשנפש  772-כ)

סדר היום הקהילתי הבנוי מחיזוק השיח והשייכות ב עסקנו. עמק המעיינות(

מתוך  תקציבי הקהילה למציאות הדמוגרפיתומס האיזון  תהתאמצורך של ב ;אתגרים בשיטת המיסוי; ב הקהילתית

וכלוסיות השונות בקהילה ואת החתירה לשיח קהילתי לאיה תוהאמפיה עתידית רחבה. ראינו את ההבנה יאחריות ורא

והעיסוק באסטרטגיה של מערכת , שימת דגש על ניהול עצמי: על העשייה בשדה החינוך ,מקדם. שמענו מאפי רכזת החינוך

שמלווה את המשפחות  ועל צוותליפשולץ סיפרה על תהליכי הקליטה  חדש עם השאלות הנלוות. לימורהחינוך בקיבוץ מת

בקהילה.  נוסף פרויקט משימתי משמעותיהרצון לשמענו על . שארות הגבוהיםיעל אחוזי הקליטה והה ,בשנים הראשונות

 ,שיודע להשקיע בצרכי הקהילהת רב שנתית, עם תכני ומצליח יציבמגוון, גם הצד העסקי לא הוזנח וקבלנו תמונה של משק 

וקבלנו בברכה את ההזמנה להגברת השותפות. אנו מודים על קיבוץ -בממשקים תנועהתוך שמירה על יציבות וצמיחה. דנו 

)על עין הנצי"ב  עם אתגרים ודילמות בריאות.קיבוץ בצמיחה, טוב,  קיבוץ עם חוסן קהילתי וכלכלישמחנו לפגוש . האירוח

 בשבוע הבא( נדווח
 

 חברתית מעורבות מחלקת

" חברה עם קיבוצניקים" של דרומי למידה מפגש התקיים השבוע

 כפר: שלנו קיבוצים מחמישה נציגים השתתפו במפגש .חצרים בקיבוץ

 למפגש הגיעו השאר בין. ויבנה עלומים, סעד, יצחק משואות, עציון

 החברתית תהמעורבו פעילות על שמעו אלה כל .קיבוצים מזכירי שני

 זה נושא לקידום פרקטיים כלים וקיבלו חצרים בקיבוץ המרשימה

, ההתנדבות את לקדם מנת על פועלים בתנועה אנו. שלהם בקיבוץ

 ומשתפים בקיבוצים הקהילות של החברתית והמעורבות התרומה

 בהבנת קיבוצים ספרבמ התקדמות רואים אנו האחרונה תקופה. בזה בנושא" חברה עם קיבוצניקים" קבוצת עם פעולה

 חברתית מעורבות מחלקת. בקיבוץ החברתית המעורבות הרחבת על וחשיבה עבודה צוותי הקמת כולל הנושא חשיבות

 ורעיונות מיזמים של הצעה ידי על ואם קבוצתי או פרטני ליווי י"ע אם,  זה בנושא לקיבוצים לסייע ערוכה בתנועה

 . 052-3749310  פריד ריבה ; 052-5661390 יבךקרל יצחק: רותכםילש זמינים אנו. לפעילות
 

 בהובלת אסתר פישר -מדרשת עין הנציב

הנוכחית הודיע הרב יצחק בן דוד על כוונתו לסיים את תפקידו כראש  שנת הלימודיםבתחילת 

. צוות איתור בהרכב קינלי )יו"ר(, הרב דוד שנת הלימודים תשע"חעם תום  ,ב"מדרשת עין הנצי

. פעל לבחירת ראשת מדרשה המתאימה ביותר, יוון, ליאורה שלו )מש"א( יאיר ריינמןביגמן, גילי ז

תום התקופה שנקצבה בחר הצוות ואכן ב מלכתחילה אסתר פישר היתה מועמדת "פנימית" ראויה

. אנו בטוחים כראשת המדרשה ובשנים הבאות באסתר פישר להוביל את המדרשה בתשע"ט

י "ה ביחד, בעוז ובאמונ להוביל את המדרשה מול כל האתגרים,בסגולותיה וביכולותיה של אסתר  י כִּ ל שַעַר עַמִּ י יוֹדֵעַ כָּ כִּ

ת   ל אָּ ת חַיִּ    !בהצלחה –ולכולנו  , למדרשהנאחל לה ."אֵשֶׁ
 

 הפעילה המזכירות וחברי פורת אמיתי ,שבת שלום


